



Université Catholique de Bukavu

Relations extérieures et Communication

<https://ucbukavu.ac.cd/> – Super Lacus Ac Montes Splendens

02 Bugabo, Avenue de la Mission, Commune de Kadutu, Ville de Bukavu

REPUBLIQUE DEMOCRATIQUE DU CONGO

MISE AU POINT SUR LES SITUATIONS SANITAIRE ET SECURITAIRE LOCALES N°002 – 31 JANVIER 2020

SITUATION SECURITAIRE

Durant la deuxième quinzaine du mois de janvier 2020, la Ville de Bukavu n'a pas connu des cas particuliers d'insécurité. Un corps sans vie d'un homme d'environ 25 ans a été retrouvé sur les eaux du lac Kivu au port de la Société Congolaise des Chemins de Fer du Congo (SNCC). Le motif du décès n'a pas été élucidé. En territoire de Fizi, deux corps ont été ramassés entre Point zéro et Tuwe Tuwe. Un véhicule en provenance de Bukavu pour Uvira est tombé dans une embuscade d'hommes armés entre Bwegera et Luberizi dans la plaine de la Ruzizi. A Kalehe, deux personnes ont été tuées et deux autres blessées dans une embuscade d'hommes armés sur la route Bukavu-Bunyakiri entre Musisi et Sabasaba. En territoire de Kabare, un présumé criminel a été tué par la population dans le village de Kabamba. A Bukavu, des dégâts matériels et décès (06 selon la Société Civile, ONG) ont été causés par les pluies et les glissements de terrain.

SITUATION SANITAIRE

A Bukavu, aucun cas de maladie à virus Ebola n'existe (MVE). A Beni et dans ses périphéries, suite à un nouveau cas renseigné au début du mois de Janvier 2020, la campagne de vaccination et les activités de prévention se poursuivent.

Population of Bukavu: 870 954 inhabitants (2016)

Geographical coordinates

UCB Bugabo's campus 2° 30' 03" S and 28° 50' 57" E; **Kalehe** 2° 05' 49" S and 28° 54' 17" E (69 km from Bukavu); **Uvira** 3°22'21" S and 29°08'41"E (131 km from Bukavu); **Fizi** 4°18'01"S and 28°56'38"E (245 km from Bukavu); **Beni** 0°30'03" N and 29°27'09"E (523 km from Bukavu, 340 km from Goma); **Kabare** 2°27'55"S and 28°49'02"E (9.4 km from Bukavu)

Mitigation method:

Security: be careful, always keep supervisors and UCB members informed of your movements in and out of the City. Avoid an accommodation in districts declared inappropriate. Ask for advices if necessary.

Health: Follow the WHO's and Ministry of Health prevention measures.

UPDATE ON LOCAL HEALTH AND SAFETY STATUS

N°002 – 31 JANUARY 2020

SECURITY STATUS

During the second half of January 2020, the city of Bukavu did not experience any particular case of insecurity. In the city, a lifeless body of a 25-year-old man was found on the waters of Kivu Lake, at the SNCC port. The cause of this death wasn't elucidated. In Fizi territory, two lifeless bodies were found between Point Zero and Tuwe Tuwe areas. A vehicle from Bukavu to Uvira fell in an ambush of armed men between Bwegera and Luberizi in Ruzizi plain. In Kalehe, two people were killed and two others injured in an ambush of armed men on the Bukavu-Bunyakiri road between Musisi and Sabasaba areas. In Kabare territory, an alleged criminal was killed by the population in Kabamba village.

In Bukavu city, material damages and death (06 according to the Civil Society, NGO) have been caused by rains and landslides.

HEALTH STATUS

In Bukavu, no case of MVE has been reported. In Beni and its peripheries, following a new case in early January 2020, the vaccination campaign and prevention activities are being organized.

CITY OF BUKAVU STATUS (15th to 31 January 2020)

Menace	Status	Vulnerability
Security		
Armed robbery	0 case	
Killing	0 case	
Social tension	0 case	
Health		
Ebola	0 case	
Measles	-	
Others		
Killing by landslides	06 cases	



■ Large/Likely
■ Moderate/Possible
■ Limited/Unlikely
■ None